
 

 

 

POSTADRESS BESÖKSADRESS TELEFON E-POST SMS WEBB ORG.NUMMER 

Nacka kommun, 131 81 Nacka Stadshuset, Granitvägen 15 08-718 80 00 info@nacka.se 716 80 www.nacka.se 212000-0167 
 

Nacka Kommun 

Kommunstyrelsen 

2022-12-06 
TJÄNSTESKRIVELSE 
KFKS 2022-00937 

Medborgarförslag om byggandet i Nacka 
Inkom den 12 oktober 2022 

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsens stadsutvecklingsutskott föreslår att kommunstyrelsen fattar följande 
beslut.  

Kommunstyrelsen noterar att genomförande pågår av ett stort antal projekt i olika delar 
av kommunen som ska bidra till att Nacka ska vara en attraktiv, växande och långsiktigt 
hållbar kommun. En utbyggnadstakt i linje med förslaget skulle generellt medföra att 
utbyggnadstiden förlängs och medför störningar under längre tid. Det är viktigt att 
kommunen fortsätter att arbeta för att säkra ett effektivt genomförande samt att 
minimera de störningar som utbyggnaden leder till för Nackaborna. Med denna notering 
är medborgarförslaget färdigbehandlat. 

 

Sammanfattning 
Ett medborgarförslag har lämnats om byggandet i Nacka. Förslagsställaren föreslår bland 
annat att färdigställande av påbörjade projekt bör ske snabbare samt att ett projekt bör 
avslutas innan ett nytt påbörjas. Förslagsställaren anser att detta skulle bidra till att göra 
det mindre rörigt. 
 
Enheten för strategisk stadsutveckling har på en övergripande nivå utrett och bedömt de  
utmaningar som förslaget skulle innebära. I nuläget pågår genomförandet av ett stort 
antal projekt som ska bidra till att Nacka ska vara en attraktiv, växande och långsiktigt 
hållbar kommun. Att låta ett färre antal projekt pågå samtidigt skulle generellt medföra 
att utbyggnadstiden förlängs och medför störningar under längre tid för Nackaborna än 
dagens byggtakt. Samordning av projekt sker där så är möjligt med målsättningen att 
säkra ett effektivt genomförande och minska störningar. Sammanfattningsvis är 
bedömningen att förslaget inte föranleder någon åtgärd men att det är viktigt att 
kommunen fortsätter att arbeta för att minimera störningar under utbyggnad av olika 
projekt.  
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Förslagen i medborgarförslaget 
Ett medborgarförslag har lämnats om byggandet i Nacka. Förslagsställaren föreslår bland 
annat att färdigställande av påbörjade projekt bör ske snabbare samt att ett projekt bör 
avslutas innan ett nytt påbörjas. Förslagsställaren anser att detta skulle bidra till att göra 
det mindre rörigt.  

Enhetens utredning och bedömning 
Enheten för strategisk stadsutveckling har på en övergripande nivå utrett och bedömt de  
utmaningar som förslaget skulle innebära. I nuläget pågår genomförandet av ett stort 
antal projekt i olika delar av kommunen som ska bidra till att Nacka ska vara en attraktiv, 
växande och långsiktigt hållbar kommun. Det byggs bland annat nya bostäder, 
välfärdsfastigheter men även infrastruktur i form av nya vägar samt gång- och 
cykelbanor. Utbyggnaden av tunnelbanan till Nacka pågår och arbetet kring de 
kommande stationerna märks tydligt ovan jord. I förnyelseområdena pågår anläggning 
och utbyggnad av kommunalt vatten och avlopp. Utöver genomförandet av 
stadsbyggnadsprojekten sker även kontinuerligt drift- och underhållsarbete. Det medför 
att det kan vara både stökigt på vissa platser under perioder.  

Byggtakten påverkas även av faktorer så som kommunens övergripande mål och 
ingångna avtal. Exempelvis påverkas takten i utvecklingen på västra Sicklaön av 2013 års 
Stockholmsförhandling vad gäller utbyggnaden av tunnelbanan. För västra Sicklaön har 
en genomförandeplan tagits fram med tillhörande prioriteringar av projekt för att säkra 
en balanserad utbyggnadstakt, där kommunens investeringar går i takt med 
bostadsbyggandet med målsättningen att bidra till en stadsutvecklingsekonomi i balans.  

Det är en utmaning att bygga i befintlig stadsmiljö och genomförandet är komplicerat. 
Att låta ett färre antal projekt pågå samtidigt skulle generellt medföra att utbyggnadstiden 
förlängs och medför störningar under längre tid för Nackaborna än dagens byggtakt. 
Samordning av projekt sker där så är möjligt med målsättningen att säkra ett effektivt 
genomförande och minska störningar. Stor vikt läggs bland annat vid att säkra 
framkomlighet av alla trafikslag under byggtid. Kommunen arbetar kontinuerligt med att 
informera och utveckla kommunikationen till Nackaborna om den pågående 
utvecklingen, inte minst om varför, men även information som exempelvis ska underlätta 
framkomligheten under byggtiden.  

Enheten bedömer mot bakgrund av detta att förslaget inte föranleder någon åtgärd men 
att det är viktigt att kommunens fortsätter att arbeta för att minimera störningar under 
utbyggnad av olika projekt. Den nya genomförandeplaneringen innebär även en lugnare 
byggtakt. 
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Ekonomiska konsekvenser 
Förslag till beslut innebär inga ekonomiska konsekvenser för kommunen.  

Konsekvenser för barn 
Förslag till beslut innebär inga konsekvenser för barn. 

Handlingar i ärendet 
Medborgarförslag som inkommit den 12 oktober 2022 

Charlotte Persson 
Enhetschef 
Enheten för strategisk stadsutveckling 

Eleonore Stangenberg 
Stadsutvecklingsstrateg 
Enheten för strategisk stadsutveckling 
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